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  Anita Westergren 
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  Eva Olofsson 
   

   



 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) hälsade alla välkomna till mötet. Handi-

kapprådets ordförande Stefan Mattsson tackade för att rådet fick träffa 

nämnden. 

 

 

 

Presentation av nämndledamöter och rådsmedlemmar 

En kort presentationsrunda genomfördes. 

 

Rådets frågor till nämnden 

Rådet hade inför dagens möte tagit fram ett antal frågor som rådet ville dis-

kutera. 

 

Frågorna och svaren presenteras under paragraferna nedan, i den ordning 

de togs upp. 

 

§ 1 Vilka frågor vill nämnden att vi bevakar? 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) påpekade att miljönämnden har en bred 

flora av frågor som alla är styrda av ett stort regelverk. Ulla Hamilton tyck-

er att den kunskap och erfarenhet som rådet har om olika funktionshinder 

är värdefulla för nämnden och hon vill gärna ha synpunkter på hur regel-

verket fungerar i verkligheten.  

 

Vice ordförande Åsa Romson (MP) önskade att rådet under längre tid kun-

de följa hur nämndens beslut påverkar de svaga grupperna i samhället. 

 

Karin Karlsbro (FP) vill ha information från rådet om vad som kan göras i 

förebyggande syfte för att minska  allergi i t.ex. skolor och förskolor. Karin 

Karlsbro uppmanade rådet att ta kontakt med henne. 

 

Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson tog upp en fråga som berör 

synskadade. Rådet önskar få punktskrift på livsmedel, framförallt då det 

gäller datumstämplingen. 

 

Leenu Härnujärvi (HSO/Astma) tog upp den risk för allergi som nötter, 

jordnötter och mandel framkallar. I många städer och kommuner har man 

förbjudit förekomsten av dessa varor i skolor och förskolor, men inte i 

Stockholm. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) svarade att man arbetar mycket med livs-

medelskontroll och att säkerställa livsmedelshygienen för dem som hante-

rar livsmedel. 

 



Margareta Widell, avdelningschef för livsmedelskontrollen, informerade 

om att miljöförvaltningen arbetar i olika projekt tillsammans med kostche-

ferna i Stockholms skolor och förskolor. Som en del i arbetet har Marianne 

Jarl från Astma och allergiförbundet föreläst om ”allergikost” för kostche-

ferna. 

 

 

§ 2 Hur vet rådet att vi fokuserar på rätt frågor? 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) svarade att rådet har rätt fokus och att ar-

betet som handikapprådet bedriver är bra.  

 

Vice ordförande Åsa Romson (MP) tillade att de ärenden som kommer upp 

i nämnden belyser de svårigheter som olika grupper har. Även nämnden 

vill ha återkoppling från rådet så att nämnden fokuserar på rätt frågor. 

 

Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson svarade att rådet känner att 

rådet har en bra dialog med nämnden och förvaltningen. Ofta är dock be-

redningstiden för olika typer av ärenden och remisser för kort, så att rådet 

inte har möjlighet att påverka. 

 

Christian Carlsson (KD) ville understryka vikten av att nämnden behandlar 

frågor som är relevanta i rådets vardag och ser gärna att rådet själva berät-

tar vilka frågor som är av vikt. 

 

§ 3 Hur får rådet återkoppling i sitt arbete? 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) svarade att man läser handikapprådets pro-

tokoll. Ulla Hamilton tillade att de synpunkter som rådet framför är både 

bra och värdefulla för nämnden.  

 

Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson tycker att rådet får bra re-

spons från nämnden. Rådet har hittills delat nämndens synpunkter i olika 

frågor.  

 

§ 4 Vilka stora frågor ligger framför nämnden att lösa? 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) svarade att Stockholm är inne i en otroligt 

dynamisk utveckling. Stockholm växer och det behövs bland annat nya och 

ombyggda bostäder samt kontor som medför förändringar i infrastrukturen 

och trafiken. Nämnden måste ta ställning till många frågeställningar. 

 

Vice ordförande Åsa Romson (MP) tillade att nämnden ska verka för en 

god och hälsosam miljö. Det gäller att hitta hållbara lösningar. En stor upp-

gift för nämnden är att göra avvägningar då det gäller en god livs- och bo-

endemiljö kontra en växande stad. Åsa Romson (mp) påpekade vikten av 

att medborgarna har åsikter och klagar. Miljöförvaltningen är den förvalt-



ning som allmänheten mest vänder sig till då det gäller problem ute i sam-

hället. 

 

Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson tyckte att staden har blivit 

bättre på att ta hänsyn till miljön. Ett exempel är dubbdäcksförbudet på 

Hornsgatan och trängselskatten. 

 

Vice ordförande Åsa Romson (MP) nämnde att man ska förenkla för med-

borgarna att framföra synpunkter och klagomål via e-post.  

 

Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson tyckte att det är bra och fram-

förallt lättare att kommunicera med staden via e-post.  

 

Nämndens frågor till rådet 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) konstaterade att de frågor som nämnden 

hade till rådet har besvarats under mötets gång.  

 

Både rådet och nämnden förklarade sig nöjda. 

  

Förvaltningschef Gunnar Söderholm påpekade svårigheten att förse handi-

kapprådet med handlingar i god tid. Beredningstiden är ofta för kort. Rådet 

får ofta handlingarna samtidigt som nämnden . Gunnar Söderholm uppma-

nade rådet att höra av sig till förvaltningen om rådet har synpunkter. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) svarade att man läser alla handlingar. De 

ärenden som går upp i nämnden är komplexa, bland annat för att besluten 

är myndighetsutövning. 

 

Vice ordförande Åsa Romson (MP) påpekade att det går att bordlägga 

ärenden om nämnden behöver mer information. 

 

Karin Karlsbro (FP) tillade att nämnden får föredragningar av förvaltning-

ens tjänstemän i stora komplexa ärenden innan nämnden fattar beslut. 

 

Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson nämnde att även rådet får 

mycket bra information och föredrag från förvaltningens tjänstemän och 

vill gärna fortsätta med den samarbetsformen. 

 

Förvaltningschef Gunnar Söderholm underströk att nämnden är ytterst 

kompetent och påläst inför sammanträden och ställer relevanta frågor.   

 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) tackade för dagens möte. 

 



Handikapprådets ordförande Stefan Mattsson tackade för att rådet fick träf-

fa nämnden.  

 

 

*** 

Antecknat av 

 

Anita Westergren 


